
Innspill til Postutvalget fra Blindeforbundet v. Seksjonsleder samfunnskontakt Sverre Fuglerud: 
 
For mange blinde og svaksynte er det viktig å få levert pakker og post hjem på døra el i postkassa 
siden det kan være krevende å hente post på andre utleveringssteder. 
Som sterkt synshemmet er det for mange krevende å dra til ukjente steder å hente posten der, og 
man kjører naturlig nok ikke egen bil. 
Blinde som leser punktskrift får også ofte forsendelser som veier mye. En bok i punktskrift er normalt 
3 - 5 kilo, men de kan også veie betydelig mer. Som eksempel veier en bibel kanskje om lag 25 kilo i 
punktskrift. 
For del fungerer det dårlig å bruke post i butikk siden det kan være krevende å komme seg til 
butikken, og mye av det som i dag leveres av pakker kommer til mange ulike steder både butikker og 
bensinstasjoner. 
Pakkebokser har vist seg å være svært vanskelig å betjene med lite syn. 
Det er vanskelig eller umulig å finne riktig boks uten syn. Det er krevende å få åpnet boksen og slått 
inn riktig kode, og det er ingen du kan spørre om hjelp der hvor pakkeboksene står. I tillegg er de ofte 
plassert på steder hvor det forutsettes at du kjører egen bil.  
De fleste synshemmede har en ordning med dør-til-dørtransport, såkalt TT, men dette er bare få 
turer. I praksis fra 150 turer per år og ned til 20 turer per år. Det betyr jo da 10 - 75 tur-returer, som er 
altfor lite for å få deltatt på ønskede aktiviteter og ikke noe som i tillegg kan brukes for å hente 
posten. 
 
I møtet ble det spørsmål om levering av post kan gjøres av BPA el noen fra kommunen som alt utfører 
tjenester for synshemmede. 
I følge en undersøkelse for få år siden er det en liten andel av synshemmede som har BPA, og de 
fleste har heller ikke tjenester fra kommunen. Det er helt uaktuelt slik vi ser det å skulle gi en slik 
oppgave finansiert av kommunen. Det vil gjøre det ekstremt sårbart om man får hentet post og det vil 
neppe skje når du selv ønsker el trenger det. Så vi anbefaler sterkt at en slik ide skrinlegges. 
 
For synshemmede er det å få posten levert hjem el i postkassa altså veldig viktig og det bør skje flere 
ganger i uka. 
Særlig for punktlesere blir det betydelige mengder med post som man får. Mange abonnerer på 
blader som kommer ukentlig og selv ett blad kan ha et betydelig omfang i punktskrift med flere 
hefter. 
Det er også fortsatt mange som får bøker levert på CD. 
 
Håper dette var innspill som supplerer det dere har notert fra møtet, og kom gjerne tilbake med 
spørsmål og ønske om utdypinger så sender jeg mer omfattende tilbakemelding. 
 
Lykke til med meget viktig arbeid dere gjør! 
 
Beste hilsen, Sverre 

 


